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PROTOKÓŁ NR 20/2020

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony 
Środowiska Rady Gminy Masłowice odbytego w dniu 25.05.2020 r. o godz. 12.30 
w Sali Urzędu Gminy.

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący - Pan Krzysztof Dukalski.
Na stan osobowy 6 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji, 
w związku z tym posiedzenie jest prawomocne.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Czas trwania posiedzenia 12.30 -  15.30
O terminie posiedzenia Komisji, członkowie Komisji zostali powiadomieni z wyprzedzeniem 
7 dniowym.

Osoby zaproszone na posiedzenie Komisji:

1. Wójt Gminy -  Pan Bogusław Gontkowski

Przebieg posiedzenia:

Ad -1 .
Posiedzeniu Komisji przewodniczył Pan Krzysztof Dukaiski Przewodniczący Komisji, 
powitał wszystkich obecnych. Zwrócił uwagę na zachowanie bezpiecznych odległości 
i stosowanie masek i rękawiczek ochronnych.
Porządek posiedzenia Komisji przedstawił Pan Józef Cichoń W-ce Przewodniczący Komisji

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie protokolanta obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji z dnia: 27.04.2020 r. Nr 19/2020.
5. Zapoznanie się z planem uzupełnienia oświetlenia ulicznego

i harmonogramem wymiany lamp rtęciowych i sodowych na energooszczędne lampy 
LED w roku 2020 zgodnie z wnioskami Komisji z przeglądu.

6. Zapoznanie się z inwentaryzacją (przeglądem wszystkich hydrantów zamontowanych 
na terenie gminy), harmonogramem wymiany hydrantów zewnętrznych w roku 2020 
a także książką przeglądów, remontów i konserwacji hydrantów.

7. Omówienie pisma do Przewodniczącego Rady Gminy Masłowice w temacie wniosków 
składanych przez Komisję do Wójta Gminy (rejestr wniosków, stan ich realizacji itp.).

8. Sprawy bieżące Komisji i wolne wnioski.
a) Fundusz Dróg Samorządowych, czy gmina ma przygotowane wnioski dotyczące 

naboru w 2020 i 2021 r.
b) OZE -  kiedy rozpocznie się montaż fotowoltaiki.
c) Ustalenie tematów na następne posiedzenie Komisji.

Ad -  2.
Na protokolanta posiedzenia Komisji w dniu 25.05.2020 r. powołano 
Pana Kamila Szymczyka.



Pan Przewodniczący Komisji zwrócił się członków Komisji z zapytaniem, czy mają uwagi 
do porządku posiedzenia. Wobec braku uwag, poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
porządku posiedzenia Komisji..
W głosowaniu jawnym wzięło udział 6 członków .
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 6 członków Komisji.

Ad -  4.
Protokół Nr 19/2020 z posiedzenia Komisji z dnia 27.04.2020 r. został odczytany radnym 
w dniu 25.05.2020 r. przez Pana Józefa Cichonia.
Członkowie Komisji nie wnieśli do protokołu uwag.
Przewodniczący Komisji Pan Krzysztof Dukalski poddał protokół pod głosowanie.
Za przyjęciem protokołu głosowało 6 członków Komisji.

Ad -5
Zapoznanie się z planem uzupełnienia oświetlenia ulicznego i harmonogramem wymiany 
lamp rtęciowych i sodowych na energooszczędne lampy LED w roku 2020 zgodnie 
z wnioskami Komisji z przeglądu oświetlenia ulicznego na terenie gminy.
Pan Józef Cichoń przypomniał, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Masłowice przeglądem funkcjonowania oświetlenia 
ulicznego na terenie gminy Masłowice zajmowała się w porze wieczorowej w dniach 
(4 -15)  09.2019 r.
Organizacja przeglądu, zakres merytoryczny wykonanych prac, część opisowa, wnioski 
końcowe Komisji wraz z uwagami przekazane zostały Wójtowi Gminy Masłowice 
i Przewodniczącemu Rady Gminy Masłowice 11.10.2019 r. Dzisiaj członkowie Komisji 

powinni być zapoznani z planem uzupełnienia lamp oświetlenia ulicznego (zał. Nr 1) 
z przeglądu a także z harmonogramem wymiany energochłonnych lamp rtęciowych 
i sodowych na energooszczędne lampy LED (wnioski Komisji z 11.10.2019 r.).
Informacji w/w sprawach udzielił Wójt Gminy Masłowice Pan Bogusław Gontkowski. 
Stwierdził, że w realizacji są dokumentacje rozbudowy oświetlenia ulicznego w m.
Bartodzieje przy drodze gminnej dla kilku posesji w rejonie przed lasem krośnieńskim 
i Przerąb -  Piła. Pan Wójt stwierdził, ze nie będzie robiona wymiana lamp ulicznych na 

nowe a tylko wymieniane będą obecnie świecące energochłonne żarówki rtęciowe i sodowe 
na żarówki typu LED. Stwierdził, że rocznie gmina może wymienić do 100 szt. żarówek LED. 
Pytania i uwagi członków Komisji:
1. Powinien być opracowany prze gminę „ na papierze” harmonogram wymiany lamp 
rtęciowych i sodowych w poszczególnych sołectwach na lata 2020 -  2023.
Na pytanie gdzie konkretnie wymienione zostały żarówki odpowiedź brzmiała w niektórych 

sołectwach.
2. Powinien być również opracowany przez gminę plan na lata 2020 - 2023 uzupełnienia 
lamp ulicznych gdzie ich w tej chwili nie ma a występuje zagrożenie wypadkowe.
Komisja przedstawiła swoje uwagi i wnioski w zał. Nr 1 z przeglądu funkcjonowania 
oświetlenia w dniach (4 -  15).09.2019 r.
Zagrożenia te to miedzy innymi:
- nieoświetlone skrzyżowania dróg gdzie teren jest zabudowany,
- nieoświetlone niebezpieczne zakręty w poszczególnych miejscowościach,
- brak oświetlenia przy posesjach od kilkudziesięciu lat,
- miejsca publiczne (szkoły, przedszkola itd.).
- uzupełnienie oświetlenia przy posesjach gdzie występuje duże natężenie ruchu na drogach,



- zamontowanie nowych lamp gdzie powstają nowe posesje przy drogach gminnych.
3. Komisja apeluje do Wójta gminy aby punkty 1 i 2 były przygotowane w formie papierowej 
i przekazane Komisji do 30.06.2020 r.

Ad -6.
Zapoznanie się z inwentaryzacją (przeglądem wszystkich hydrantów zamontowanych na 
terenie gminy), harmonogramem wymiany hydrantów zewnętrznych w roku 2020 
a także książką przeglądów, remontów i konserwacji hydrantów.
Pan Józef Cichoń przypomniał, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Masłowice tematem zamontowanych hydrantów na 
terenie gminy Masłowice zajmowała się w roku 2019 na 3 posiedzeniach Komisji.
Tematyka ta poruszana była również na posiedzeniach Zarządów OSP, Zebraniach 
Wiejskich itd. Członkowie Komisji stwierdzili jednoznacznie, że niesprawne hydranty to brak 
troski ze strony gminy o bezpieczeństwo mieszkańców w razie pożaru.
Udzielona informacja przez Wójta gminy i pracownika gminy (konserwatora) w temacie 

hydrantów była bardzo ogólnikowa i niezadawalająca Komisję. W związku z powyższym 
w dniu 11.10.2019 r. złożone zostały wnioski Komisji do Wójta gminy i Przewodniczącego 
Rady Gminy w celu dokonania inwentaryzacji, opracowania harmonogramu wymiany 
zużytych hydrantów a także założenie książki przeglądów, remontów i konserwacji 
hydrantów ppoż. Szczegóły (patrz wnioski).
Dzisiaj na Komisji chcemy zapoznać się z realizacją tych wniosków, stanem zaawansowania 
itd.
Informacji w tym temacie udzielił Wójt Gminy Pan Bogusław Gontkowski.
Stwierdził, że problem z hydrantami gmina chce rozwiązać następująco:
Od 10.06.2020 r. pracownicy gminy będą dokonywać sukcesywnie przeglądu wszystkich 
hydrantów zamontowanych na terenie gminy zaczynając od najstarszych (montowanych 
najwcześniej -  w Bartodziejach, Woli Przerębskiej, Przerębie itd.). Przegląd będzie zawierał: 
stan techniczny, próby wydajnościowe, zauważone usterki, proponowany termin naprawy lub 
wymiany itd. Zakładane będą jednocześnie książki przeglądów, remontów i konserwacji 
hydrantów ppoż. w danej wsi. Pan Wójt stwierdził jednocześnie, że hydranty, które są 
niesprawne technicznie, uległy zużyciu naturalnemu , będą wymieniane na nowe.
Dyskusja:
Pan Krzysztof Dukalski zwrócił uwagę, że bezpieczeństwo ppoż. mieszkańców jest 
najważniejsze. W razie pożaru jednostki OSP powinny mieć możliwość szybkiego czerpania 
wody a do tego potrzebne są sprawne hydranty.
Pan Józef Cichoń zaproponował, że w razie potrzeby do przeglądu hydrantów jako Prezes 
OSP w Bartodziejach przekaże 1 - 2 druhów. Będzie to pomoc fizyczna a także szkoleniowa 
dla młodych druhów.
Informacja z realizacji tego tematu powinna być przekazywana na posiedzeniu Komisji lub na 
sesji Rady Gminy przez Wójta Gminy lub upoważnionego pracownika raz w kwartale.

Ad -7.
W nawiązaniu do informacji w temacie wniosków i opinii Komisji Rady Gminy jakie składane 
są do Wójta Gminy, która omawiana była na posiedzeniu komisji w dniu 27.04.2020 r. punkt 
7b, Komisja przygotowała pismo do Przewodniczącego Rady Gminy Masłowice w tym 
w temacie. Treść pisma została przegłosowana przez Członków Komisji.
Za głosowało - 6, przeciw- 0, wstrzymało się -  0.



Sprawy bieżące Komisji i wolne wnioski.

a) Fundusz Dróg Samorządowych, czy gmina ma przygotowane wnioski dotyczące 
naboru w 2020 i 2021 r.
Członkowie Komisji zwrócili uwagę Wójtowi Gminy, ze w planie na rok 2020 i 2021 
znajdują się drogi, które spełniają kryteria aby złożyć wnioski na dofinansowanie 
do 80 % kosztów realizacji zadania do FDS na ich przebudowy. Dla
przypomnienia: droga Łączkowice od lasu do wsi i droga Bartodzieje -  Grabowiec

Pan Józef Cichoń zwrócił uwagę aby gmina miała przygotowane wszystkie 
potrzebne dokumenty i z chwilą ogłoszenia o naborze wniosków, złożyć wniosek 
w ciągu 1 miesiąca. Pamiętać należy, że wnioski złożone po terminie 
pozostawione będą bez rozpatrzenia. Zwrócił uwagę Panu Wójtowi aby o tym 
pamiętał.

b) OZE -  kiedy rozpocznie się montaż fotowoltaiki. Pan Wójt stwierdził, że montaż 
fotowoltaiki ma być zakończony w miesiącu czerwcu 2020. W miesiącu lipcu 
powinien wejść ZE z wymianą liczników itd.

c) Ustalenie tematów na następne posiedzenie Komisji.
1. Omówienie tematyki odpadów komunalnych -  przetarg na odbiór odpadów od 

1.08.2020 r.; nowa deklaracja, analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi 
gminy Masłowice za 2019 r.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów, Przewodniczący Komisji
-  Pan Krzysztof Dukalski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono i podpisano.

itd.

Kamil Szymczyk

Protokół sporządził:


